
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 24. august 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1620 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1620:  

”Hvis ide var det, at man opslog hvide testtelte til et samfundsspor, og på hvilken fag-

lighed?” 

 

Svar: 

Ideen til at oprette TestCenter Danmark opstod i dialog mellem regeringen, sund-

hedsmyndighederne og Novo Nordisk Fonden/Novo Nordisk, som har givet en bidrag 

på 250 mio. kr. til etableringen.  

 

Beslutningen om at oprette TestCenter Danmark blev taget ud fra et politisk ønske 

om at udbygge kapaciteten til at teste for COVID-19 i Danmark.  

 

Vi ser i dag resultaterne af denne beslutning. Vi er nået op på en så høj kapacitet, at 

vi kan teste mere end 5 pct. af befolkningen per uge. Det er et vigtigt element i vores 

håndtering af COVID-19 epidemien, at man med en let og hurtig adgang til test kan 

identificere smittekæder og iværksætte smitteopsporing og isolation for at bremse 

smittespredningen.  
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